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1. Kl. 18:00: Godkendelse af referat fra seneste møde, samt godkendelse af 
mødeleder og ordstyrer 

Det står skrevet i Styrelsesvedtægt for Herlev Kommunes skole under ”forretningsordenen”:  

§ 9 Der skrives referat fra mødet, og det anføres i referatet hvilke bestyrelsesmedlemmer, der har været til stede på 
mødet. Referatet godkendes på det efterfølgende møde. 

Vi godkender derfor fortsat referaterne på møderne. 

 

Referat: 

 

2. Kl. 18:05: Nyt fra Elevrådet 
 

Ansvarlig: Mathias og Tao 

 

Baggrund: Elevernes stemme er vigtig i skolebestyrelsesarbejdet, og der gives derfor altid en status for arbejdet i 
skolens elevråd 

 

Formål: 

Elevrådsrepræsentanterne har her mulighed for at fortælle skolebestyrelsen, hvad elevrådet er optaget af, og hvordan 
det er gået med elevrådsvalget og opstarten af det nye elevråd 

 

Referat: 

 

 

3. Kl. 18:20 Ny udviklingsplan for Herlev kommunes folkeskoler 
 

Ansvarlig: Jonas 

 

Baggrund:  

Der skal laves en ny udviklingsplan for Herlev kommunes skoler for 2022-2025 og i den forbindelse gennemføres 
inddragende proces for flere niveauer på skolerne, herunder skolebestyrelserne.  

Inputs fra skolebestyrelsens drøftelser tages med i de samlede inputs fra alle interessenter og indgår som materiale i 
udarbejdelsen af forslag til ny udviklingsplan.  

 

Formål: 

Skolebestyrelsen gennemfører en proces udsendt fra Center for dagtilbud og skole. Processen har til hensigt at 
indfange Skolebestyrelsens stemme via følgende punkter:  

- Værdidrøftelse 
- Drøftelse af sigtelinjer og mål for skolen 

 

Bilag:  

- Proces for arbejde med udviklingsplanen september 2021 
- Værdier fra medarbejdernes plakatarbejde på Kildegårdsskolen 
- Gruppeopgave 3 
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Referat: 

 

 

4. Kl. 19:15 Ny styrelsesvedtægt for Herlev kommunes skoler 
 

Ansvarlig: Jonas 

 

Baggrund:  

I forbindelse med den nye udviklingsplan for Herlev kommunes skoler for 2022-2025 skal der også laves nye 
styrelsesvedtægter for skolerne.  

Aftaleparterne bag budget 2022 har besluttet, at forældre i højere grad inddrages og får større ansvar i beslutninger 
om deres børns dagtilbud og skole og at forældre i højere grad inddrages i at finde lokale løsninger på lokale 
udfordringer  

Det er ønsket, at beslutninger så vidt muligt skal tages så tæt på, hvor de skal udmøntes. Aftaleparterne ønsker, med 
respekt for den nationale lovgivning, at frisætte skolerne, så beslutningerne så vidt muligt tages så tæt på skolens 
hverdag som muligt, og det lokale reelle ansvar for skolens virksomhed øges. Det gælder fx indflydelse på 
organisering, klassestørrelser, undervisningens tilrettelæggelse fx holddeling og tolærerordninger mv, antal lejrskoler 
mv.  

Forslag til ny styrelsesvedtægt skal igennem en formel høringsproces, men Center for dagtilbud og skole vil gerne her 

have skolebestyrelsens umiddelbare tanker om en øget decentralisering og beslutningskompetence.  

 

Formål: 

- Skolebestyrelsen drøfter hvordan en øget decentralisering kan give skolen bedre mulighed for at udvikle kvalitet 
i skoledagen? 

- Skolebestyrelsen drøfter, hvad en øget decentralisering vil betyde for skolebestyrelsens arbejde 
fremadrettet? 
 

Bilag:  

- Drøftelse om styrelsesvedtægt 
- Budgetaftaletekst for delaftale 
- De nuværende styrelsesvedtægter 

 

Referat: 

 

5. Kl. 20:00 Kommunikation og synlighed omkring skolebestyrelsen – video og 
anden kommunikation 

 

Ansvarlig: Ask, Lisbeth og Marie 

 

Baggrund: På seneste møde i skolebestyrelsen blev det besluttet at nedsætte et underudvalg (Ask, Lisbeth og Marie) 
til at arbejde videre med, hvordan skolebestyrelsen kan blive mere synlig, herunder lave udkast til en 
præsentationsvideo af forældrerepræsentanterne i skolebestyrelsen.  

 

Formål: 

- Skolebestyrelsen præsenteres for underudvalgets arbejde med en videopræsentation (Ask), herunder  
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o Beslutter, om der arbejdes videre med den skitserede videopræsentation (forbehold for at der kan 
ske justeringer, hvis vi bliver klogere undervejs i processen). Den endelige præsentation skal 
godkendes endeligt, når den er færdig, inden den deles. 

 
- Skolebestyrelsen drøfter forslag til øvrig kommunikation på kort og lang sigt, herunder  

o Beslutter, hvilke tiltag der arbejdes videre med 
o Nedsættelse af underudvalg til at arbejde videre med de besluttede tiltag frem mod næste møde 

- Skolebestyrelsen drøfter forventninger til intern kommunikation i bestyrelsen fx i forhold til 
forældrerepræsentanternes behov for kommunikation i forbindelse med igangsatte initiativer – hvordan, 
hvor meget og hvor? 

 

Bilag:  

- Storyboard for videopræsentation 
- Forslag til kommunikation og synlighed for skolebestyrelsen 

 

Referat: 

 

 

6. Kl. 20:35 Udvælgelse af deltagere til ansættelsesudvalg af skoleleder 
 

Baggrund:  

Stillingen som skoleleder slås op i oktober måned til besættelse 1. januar 2022. Der skal udpeges to 
forældrerepræsentanter fra skolebestyrelsen til at deltage i indstillingsudvalget sammen med Centerchef Camilla 
Ottsen, 3 medarbejderrepræsentanter, samt repræsentanter fra forvaltningen. Der vil blive indbudt til 2 
samtalerunder og derefter skal skolebestyrelsen beslutte, hvem de peger på. 

 

Formål: 

- Skolebestyrelsen orienteres om ansættelsesprocessen 
- Skolebestyrelsen beslutter hvilke forældrerepræsentanter, der deltager i indstillingsudvalget.  

 

 

7. Kl. 20:45 Meddelelser 
 

 

8. Kl. 20:55 Evt.  
 

 

 

 


